
Protokół Nr 36/2018 

trzydziestej szóstej sesji Rady Gminy odbytej w dniu 23 sierpnia 2018r. 

w Gminnym Ośrodku Kultury w Piaskach, ul. Strzelecka 4. 

 

Ad. 1 Otwarcie, powitanie, stwierdzenie kworum. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy, Pani Irena  Różalska powitała radnych, Wójta Gminy Piaski, Pana Wiesława 

Glapkę, Sekretarza Gminy, Pana Andrzeja Koniecznego, Skarbnika Gminy, Panią Elżbietę Karolczak, sołtysów, 

Radnego powiatu Zenona Normana, zaproszonych gości, Pana mjra Przemysława Madzia przedstawiciela 

Wojskowej Komendy Uzupełnień z Leszna oraz media. 

 Stwierdziła, że w dzisiejszej sesji uczestniczy 14 radnych, co stanowi kworum przy którym może obradować                

i podejmować uchwały Rada Gminy Piaski (rada liczy 15 radnych). 

 

Radny Konrad Szafranek – nieobecny usprawiedliwiony 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu 

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik nr 2 do protokołu 

Lista obecności gości stanowi załącznik nr 3 do protokołu 

  

Ad. 2 Informacja na temat porządku obrad 

 

Przewodnicząca Rady Gminy odczytała porządek obrad: 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad, powitanie, stwierdzenie kworum. 

2. Informacja na temat porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Informacja na temat formowania jednostek Wojsk Obrony Terytorialnej w Wielkopolsce ze szczególnym 

uwzględnieniem regionu leszczyńskiego. 

5. Sprawozdanie Przewodniczącej Rady Gminy. 

6. Sprawozdanie Wójta Gminy Piaski. 

7. Sprawozdanie przewodniczących komisji. 

8. PODJĘCIE  UCHWAŁ W SPRAWIE: 

- zmian budżetu i zmian w budżecie Gminy na 2018r., 

- odpowiedzi na wezwanie do usunięcia naruszenia prawa,  

- nieodpłatnego przejęcia nieruchomości od PKP S.A.,  

- zmiany statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Piaskach, 

- upoważnienia Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Piaskach do prowadzenia postepowania w 

sprawach świadczeń pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy 

Piaski, 

- wyrażenia zgody na przejęcie przez Gminę Piaski od Powiatu Gostyńskiego zadań związanych z zimowym 

utrzymaniem dróg powiatowych w sezonie zimowym 2018/2019, położonych w granicach administracyjnych 

gminy.  

 

9.  Zapytania, wolne głosy i wnioski.  

10. Zakończenie obrad. 

 

Z uwagi na fakt, że w porządku obrad zaszła zmiana odbyło się głosowanie – za zmienionym porządkiem obrad 

głosowało 14  radnych.  

 

Ad. 3  Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

 

Za przyjęciem protokołu  z poprzedniej sesji  głosowało 13 radnych, jeden radny wstrzymał się od głosowania.  

 

Ad. 4  Informacja na temat formowania jednostek Wojsk Obrony Terytorialnej w Wielkopolsce ze 

szczególnym uwzględnieniem regionu leszczyńskiego. 

 

Mjr Przemysław Madzia powitał zgromadzonych na Sesji Rady. Poinformował, że jest szefem wydziału rekrutacji 

w Wojskowej Komendzie Uzupełnień w Lesznie, a celem dzisiejszego spotkania jest przedstawienie zasad 

formowania Wojsk Obrony Terytorialnej w Wielkopolsce wraz z prośbą o przekazanie powyższych informacji 



przez radnych mieszkańcom. Oznajmił, że tworzenie ww. wojsk rozpoczęło się w 2016r. i objęło wschodnią część 

Polski – docelowo do 2020r. brygady maja funkcjonować w każdym województwie. W tym roku tworzenie 

oddziałów odbywa się w Wielkopolsce – powstaje 12  Wielkopolska Brygada Obrony Terytorialnej z siedzibą w 

Poznaniu. Będzie liczyła ok. 4.000 żołnierzy, 5 batalionów (Poznań, Leszno, Śrem, Turek, Dolaczewo k. Piły) po 

ok. 700 członków, w tym także żołnierze zawodowi. Opisał warunki jakie trzeba spełnić, aby zostać żołnierzem: 

m.in. ukończone 18 lat, spełniać warunki zdrowotne, nie można być skazanym za przestępstwa umyślne, nie 

można być reklamowanym. Zasygnalizował, że odbycie służby polega na weekendowych odpłatnych ćwiczeniach 

(2 dni w miesiącu oraz 14 dni raz w roku w sezonie letnim). Szczegółowe informacje posiada Wojskowa Komenda 

Uzupełnień.  

 

Przewodnicząca Rady Gminy podziękowała prelegentowi i zwróciła się do zebranych informując o możliwości 

zadawania pytań. 

Radny Wiesław Woźniak zapytał, co było przyczyną powstania Wojsk Obrony Terytorialnej.  

 

Mjr Przemysław Madzia odpowiedział, że podstawą prawną do utworzenia wojsk jest ustawa o powszechnym 

obowiązku obrony, a cele są dwa. W razie wojny – wspieranie wojsk operacyjnych lub działanie samodzielnie 

jako osób dobrze znających teren, broniących małej ojczyzny. W trakcie pokoju – reagowanie w przypadku klęsk 

żywiołowych.  

 

Radny Wiesław Woźniak zadał pytanie dotyczące uzbrojenia jednostek.  

 

Mjr Przemysław Madzia oznajmił, że są to bataliony piechoty lekkiej – nie dysponują sprzętem dla wojsk 

zmechanizowanych. Posiadają sprzęt do przemieszczania – samochody oraz broń strzelecką typu granatniki czy 

moździerze. 

 

 

Przewodnicząca Rady Gminy ponownie zwróciła się do obecnych na sesji informując o możliwości zadawania 

pytań. Nikt z zebranych nie zabrał głosu. Pytanie zadała Przewodnicząca Rady Gminy – dotyczyło ono jawności 

danych osób z regionu, które będą w szeregach Wojsk Obrony Terytorialnej. Dodała, że na dzisiaj zna żołnierzy 

zawodowych i chciałaby mieć wiedzę o osobach, które są powołane do służby w ramach Wojsk Obrony 

Terytorialnej. 

 

Mjr Przemysław Madzia odpowiedział, że biorąc pod uwagę ochronę danych osobowych nie ma możliwości 

uzyskania takiej informacji. Także nie ma obowiązku podawania do informacji publicznej danych o przydziałach 

mobilizacyjnych na terenie powiatu. Podobnie jak z powołaniami do służby zawodowej żołnierzy.  Zapytał, czy 

wiedzę o służbie żołnierza zawodowego posiada od niego samego – Pani Przewodnicząca Rady potwierdziła. Mjr 

podsumował, że tak samo będzie to funkcjonować w odniesieniu do żołnierzy Wojsk Obrony Terytorialnej.  

Dodał, że Urząd Gminy Piaski bierze udział w akcji kurierskiej w przypadku zagrożenia– w tym momencie Urząd 

posiada wiedzę ilu mniej więcej żołnierzy jest powołanych w regionie– ale dane osobowe przekazane są dopiero 

po dostarczeniu ich od Wojskowej Komendy Uzupełnień. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy podziękowała prelegentowi za udzielnie odpowiedzi i zwróciła się do zebranych 

informując o zarządzeniu przerwy. Przerwę zarządzono o godz. 13.23. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła koniec przerwy o godz. 13.30 i wznowiła obrady.  

 

 

Ad. 5  Sprawozdanie Przewodniczącej Rady Gminy. 

 

Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Przewodniczącej Rady Gminy stanowi załącznik do protokołu.  

 

Pani Przewodnicząca Rady Gminy przypomniała także o obowiązku złożenia przez radnych oświadczeń 

majątkowych na koniec kadencji. Termin składania oświadczeń przypada na 14 września. 

 

 

Ad. 6 Sprawozdanie Wójta Gminy Piaski. 

 

Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy Piaski stanowi załącznik do protokołu.  

 

 



Ad. 7 Sprawozdanie przewodniczących komisji. 

 

Radny Wiesław Woźniak złożył sprawozdanie z wspólnego posiedzenia komisji Rady Gminy Piaski, które odbyło 

się dnia 23 sierpnia 2018r. o godz. 1145. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

 

Pani Przewodnicząca Rady Gminy zapytała radnych, czy odbyło się jeszcze jakieś posiedzenie komisji. Wobec 

przeczących odpowiedzi radnych Przewodnicząca Rady Gminy przeszła do kolejnego punktu sesji. 

 

Ad. 8 PODJĘCIE  UCHWAŁ W SPRAWIE: 

 

- zmian budżetu i zmian w budżecie Gminy na 2018r. 

Pytań nie było, wobec czego, Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały.  

Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 

 

Odpis Uchwały Nr XXXVI/253/2018 w sprawie  zmian budżetu i zmian w budżecie Gminy na 2018r. stanowi 

załącznik do protokołu.  
 

- odpowiedzi na wezwanie do usunięcia naruszenia prawa,  

Pytań nie było, wobec czego, Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały.  

Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 

 

Odpis Uchwały Nr XXXVI/254/2018 w sprawie  - odpowiedzi na wezwanie do usunięcia naruszenia prawa,  

stanowi załącznik do protokołu.  
 

- nieodpłatnego przejęcia nieruchomości od PKP S.A., 

Pytań nie było, wobec czego, Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały.  

Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 

 

Odpis Uchwały Nr XXXVI/255/2018 w sprawie nieodpłatnego przejęcia nieruchomości od PKP S.A., 

stanowi załącznik do protokołu.  
 

- zmiany statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Piaskach, 

Pytań nie było, wobec czego, Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały.  

Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 

 

Odpis Uchwały Nr XXXVI/256/2018 w sprawie zmiany statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Piaskach, stanowi załącznik do protokołu.  
 

- upoważnienia Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Piaskach do prowadzenia postepowania w 

sprawach świadczeń pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy 

Piaski, 

Pytań nie było, wobec czego, Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały.  

Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 

 

Odpis Uchwały Nr XXXVI/257/2018 w sprawie upoważnienia Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Piaskach do prowadzenia postepowania w sprawach świadczeń pomocy materialnej o 

charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Piaski, 

stanowi załącznik do protokołu.  
 

- wyrażenia zgody na przejęcie przez Gminę Piaski od Powiatu Gostyńskiego zadań związanych z zimowym 

utrzymaniem dróg powiatowych w sezonie zimowym 2018/2019, położonych w granicach administracyjnych 

gminy  

Pytań nie było, wobec czego, Przewodnicząca Rady Gminy odczytała projekt uchwały.  

Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych. 

 

Odpis Uchwały Nr XXXVI/258/2018 w sprawie wyrażenia zgody na przejęcie przez Gminę Piaski od 

Powiatu Gostyńskiego zadań związanych z zimowym utrzymaniem dróg powiatowych w sezonie zimowym 

2018/2019, położonych w granicach administracyjnych gminy stanowi załącznik do protokołu.  
 



 

 

Ad. 9.  Zapytania, wolne głosy i wnioski.  

 

Radna Karolina Przybylska zapytała Radnego Powiatowego Zenona Normana o to, czy Powiat Gostyński ma w 

planach remont drogi łączącej Strzelce Wielkie z Taniecznicą, ponieważ droga ta stanowiła objazd podczas 

remontu ul.Św.Marcina w Piaskach i została zniszczona przez wzmożony ruch. Dotychczasowe naprawy 

prowadzone przez Powiat, m.in. zdjęcie nasypu (Radna wspomina, że w tej sprawie zwróciła się do Radnego 

Powiatu Gostyńskiego Krzysztofa Deutscha) odsłoniły prawdziwy problem ze stanem nawierzchni tej drogi. W 

dalszej części wypowiedzi wyraziła pogląd, że Powiat powinien przyjrzeć się uczciwie problemowi związanemu 

z tą drogą, ponieważ jest ona wysoko położona, przeszkadzają uschnięte konary drzew – Radna obawia się o 

bezpieczeństwo przejeżdżających tamtędy mieszkańców. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy dodatkowo skierowała pytanie do Radnego Powiatowego Zenona Normana, czy 

Powiat zamierza w tym roku połączyć chodnika z osiedla Marysin  z chodnikiem, który jest przed torami. 

Przewodnicząca wyraziła pogląd, że nie może się nadziwić, że nie zostało to zakończone. Przyznaje, że 

rozmawiała z kilkoma osobami w Powiecie i pyta, czy coś mówi się na ten temat w Powiecie. Dodała, że osoby 

idące do kaplicy, czy na rehabilitację są narażone na niebezpieczeństwo na tym odcinku.  

 

Radny Powiatu Gostyńskiego Zenon Norman odpowiadając na pytania poinformował, że złożył 3 wnioski o 

położenie nowej nawierzchni na drogach, na których remonty nie przynoszą efektu. Pierwszy wniosek dotyczy 

drogi od kościoła w kierunku Taniecznicy i do Strzelec Małych. Dodał, że potrzebne jest tam wzmocnienie 

poboczy. Radny oznajmił, że jeśli ten zarząd będzie działał w tym składzie w kolejnej kadencji – będę się starał o 

wpisanie do budżetu położenia nowej nawierzchni w tym miejscu. Drugi wniosek dotyczy ścieżki rowerowej 

pomiędzy miejscowościami  Bodzewko – Bodzewo  – istotne jest wykonanie tej inwestycji ponieważ upływa 

termin na ważność dokumentacji. Trzeci wniosek dotyczy ul. Poznańskiej w Piaskach aż do granicy z Gminą 

Dolsk. Zaznaczył, że droga ta nie będzie robiona jednorazowo – na pewno będą etapy tej inwestycji.  

Radny przyznaje, że nie tylko ta droga, o której wspominała Radna Przybylska jest w złym stanie. Dodał, że  

monitował, że remont był przeprowadzony nieprawidłowo. Zaznaczył, że Radny z Szelejewa mówił o drodze w 

kierunku Bielaw – też nadaje się do remontu. Przyznał, że nie wierzy w naprawy -jego zdaniem lepsze jest 

położenie nowej nawierzchni – fragmentami, ale nowej. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy przypomniała jeszcze o odpowiedzi na pytanie o chodnik w okolicy osiedla Marysin. 

Dodała, że był tam Wicestarosta, są tam naprawdę duże „garby”. Podsumowała, że gdyby chodnik połączyć, 

inwestycja byłaby zakończona – „przyzna mi Pan rację” zapytała. 

 

Radny Powiatu Gostyńskiego Zenon Norman odpowiedział, że nie chodzi o przyznanie racji, ale fakty są takie 

trzeba chodnik zrobić – ale nie wierzę, że w tym roku będzie to wykonane. Nie był taki wniosek rozpatrywany. 

Na następnym zarządzie złożę taki wniosek.  

 

Przewodnicząca Rady Gminy podziękowała za taką deklarację.  

 

Radny Wiesław Woźniak dodał, że cieszy go droga w stronę Smogorzewa będzie remontowana. Zaznaczył, że  w 

szczególności od strony budynków na ul.Poznańskiej nawierzchnia jest w złym stanie. Dodał, ze przewiduje 

kolejny problem – planowana obwodnica, a w szczególności rondo Drzęczewo, dodatkowo zwiększy ruch – 

nawigacje GPS już dzisiaj prowadzą kierujących wzdłuż drogi powiatowej, z kierunku Wrocław na Poznań. Sołtys 

z Drzęczewa na pewno potwierdzi, że widać zwiększony ruch, a droga nie posiada chodnika. Dodatkowo 

popołudniami wiele osób biega, jeździ na rowerach – Radny podkreśla, że problem natężenia ruchu w tym rejonie 

wzrośnie. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy podziękowała za wypowiedzi.  

 

Ad. 10. Zakończenie obrad 

Więcej pytań nie było wobec czego Przewodnicząca Rady Gminy podziękowała wszystkim za udział i zamknęła 

XXXVI  sesję Rady Gminy. 

Sesja zakończyła  się o godz.1400  

Protokołowała : Żaneta Gorwa   

 Przewodnicząca Rady Gminy 

          Irena Różalska 


